
Revista presei – LUNI, 24 IUNIE 2024 - MARȚI, 25 IUNIE 2024 – Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava 

 

Autor Titlul articolului Publicația Secțiunea/ 
Pagina 

Sinteza articolului 

- Studiază ucraineana 
la USV! 
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- Recent, programul de studii de licență Limba și literatura ucraineană – 
Limba și literatura modernă (franceză /engleză) / Limba şi literatura 
română, un program cu tradiție în oferta educațională a Facultăţii de 
Litere şi Ştiinţe ale Comunicării, a fost evaluat de Agenţia Română de 
Asigurare a Calităţii în Învăţământul Superior (ARACIS). Cu acest prilej, 
membrii comisiei de evaluare au constatat calitatea activităților 
didactice, bazei materiale și a cercetării științifice aferente programului, 
elemente care au condus către adoptarea deciziei de menținere a 
acreditării pentru acest program de studiu. Pe lângă Universitatea 
„Ștefan cel Mare” din Suceava, în țară mai există doar alte două centre 
universitare cu programe de studiu dedicate limbii ucrainene: 
Universitatea din București și Universitatea „Babes-Bolyai” din Cluj-
Napoca.  
Susținută de Ministerul Educației și beneficiind de implicarea Uniunii 
Ucrainenilor din România, specializarea se adresează atât etnicilor 
ucraineni din zonă, cât și celor interesați de cultura țării vecine. Studierea 
limbii ucrainene se face atât la nivel începător, cât și la nivel avansat, 
împreună cu o limbă modernă (franceză/engleză) sau cu limba română. 
Absolvenții acestui program de studiu au numeroase posibilități de 
angajare: învățământ, companii multinaționale și naționale, diplomație, 
poliția de frontieră, birouri de traduceri, radio și televiziune, edituri etc.  
În sesiunea de admitere din acest an, programului de Limba și literatura 
ucraineană – Limba și literatura modernă (franceză /engleză) / Limba şi 
literatura română îi sunt repartizate 35 de locuri, dintre care 15 sunt 
locuri fără taxă, iar 5 sunt pentru candidații din categoria români de 
pretutindeni. 
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- Personalități din 
toată țara, prezente 
la ceremonia de 
acordare a titlului de 
Doctor Honoris 
Causa al USV 
prof.univ.dr. Viorel 
Jinga 
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 Rectorul Universității de Medicină și Farmacie „Carol Davila” din 
București a primit titlul de Doctor Honoris Causa al Universității „Ștefan 
cel Mare” din Suceava pentru contribuțiile excepționale aduse în 
domeniul medicinei, pentru merite științifice deosebite, recunoscute la 
nivel național și internațional, pentru susținerea și dezvoltarea 
semnificativă a colaborării dintre USV și UMFCD. 
Joi, 20 iunie a.c., prof.univ.dr. Viorel Jinga, rectorul Universității de 
Medicină și Farmacie „Carol Davila” din București (UMFCD), a primit 
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titlul de Doctor Honoris Causa al Universității „Ștefan cel Mare” din 
Suceava (USV) pentru contribuțiile excepționale aduse în domeniul 
medicinei, pentru merite științifice deosebite, recunoscute la nivel 
național și internațional, pentru susținerea și dezvoltarea semnificativă 
a colaborării dintre USV și UMFCD. 
Ceremonia s-a desfășurat în prezența unui public numeros, în care s-au 
regăsit membrii Senatului USV, personalități importante din domeniul 
medicinei și al învățământului medical din România, alături de studenți 
de la specializările Facultății de Medicină și Științe Biologice din cadrul 
USV. Laudatio a fost citit de prof.univ.dr. Mihai Dimian, rectorul USV, 
iar diploma de Doctor Hooros Causa a fost înmânată de prof.univ.dr.ing. 
Valentin Popa, președintele Senatului USV. 
În Lectio Magistralis, universitarul bucureștean a prezentat cele mai 
importante momente din viața și cariera sa, evidențiind direcțiile de 
cercetare care l-au pasionat, rezultatele deosebite ale studiilor clinice, 
recunoscute de comunitatea științifică internațională, proiectele 
implementate și realizările înregistrate în planul dezvoltării spitalelor și 
clinicilor în care a activat, precum și în cadrul UMFCD. De asemenea, 
prof.univ.dr. Viorel Jinga a felicitat comunitatea academică suceveană 
pentru tot ceea ce a realizat în domeniul educației medicale și pentru 
excelenta colaborare dintre conducerea USV și universitățile de profil din 
țară. Vizita în campus i-a oferit șansa să cunoască infrastructura 
academică de care dispune USV, acesta declarând că el și echipa de 
conducere a UMFCD, cea mai veche și mai mare universitate de medicină 
din România, au identificat mai multe aspecte și practici care pot fi 
preluate de orice universitate de profil din țară. 
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- Campusul 2 de la 
Moara. Eduard 
Dziminschi, 
primarul comunei: 
Lucrările avansează 
într-un ritm alert. 
Sînt foarte mari 
șanse să se închidă 
anul acesta 
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- În iunie 2023 au început lucrările la prima construcție din campusul 2 de 
la Moara al Universității „Ștefan cel Mare” Suceava. Este vorba despre un 
cămin studențesc cu 820 locuri. În Campusul 2 se vor mai construi 2 
clădiri destinate învățămîntului dual, o cantină studențească, un teren de 
sport, un parc fotovoltaic, o Casă de Cultură a Studenților și 2 sedii de 
facultăți. 
Primarul comunei Moara, Eduard Dziminschi, a spus la Radio Top că 
lucrările merg foarte bine. A declarat acesta: „Lucrările avansează într-
un ritm alert. Această firmă care lucrează este una serioasă. Au termen 
anul acesta să închidă lucrările. Avînd în vedere stadiul în care se află, 
sînt foarte mari șanse să se închidă anul acesta”. 
Comuna Moara nu are implicare în lucrările ce se desfășoară în campusul 
2 al USV. Terenul este al Ministerului Educației și este dat în 



administrare universității sucevene. „USV a accesat anumite proiecte și 
le dezvoltă”, a adăugat primarul comunei Moara, Eduard Dziminschi. 

 Cei mai buni dintre 
cei buni: șefa de 
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- Pandemia de COVID a făcut-o să aleagă Facultatea de Inginerie 
Alimentară, de la Universitatea Ștefan cel Mare Suceava, iar decizia a fost 
mai mult decât inspirată. Într-o serie de interviuri, vă invităm să-i 
cunoașteți pe cei mai buni dintre cei buni. Astăzi este vorba despre Maria 
Magdalena Gontariu șefa de promoție care s-a remarcat prin excelența 
academică și dedicarea sa în domeniul științei alimentare. 
Pentru unii, perioada pandemică a venit și cu părți bune. Maria 
Magdalena Gontariu, șefa de promoție a Facultății de Inginerie 
Alimentară, a ales această facultate în timpul pandemiei, motivată de 
dorința de a contribui la siguranța și inovația alimentară. Determinarea 
a fost factorul cheie care a ghidat-o spre această facultate, unde și-a 
construit o bază solidă pentru viitoarele sale realizări academice și 
profesionale. 
Maria Gontariu- șefă de promoție a Facultății de Inginerie Alimentară 
Suceava 
„O motivație a alegerii a Facultății de Inginerie Alimentară a venit în 
perioada pandemiei. Eu, absolvind în anul 2020, atunci când a izbucnit 
pandemia de COVID-19 și totul s-a schimbat, tot ce știam noi până atunci 
a devenit altfel. Și atunci am văzut cum toate sectoarele se prăbușesc așa 
ușor-ușor și că lumea a trăit o adevărată panică cu alimentația, toată 
lumea a fugit în supermarket cumpărând cantități industriale de 
mâncare. Și mi-am dat seama că e un sector unde aș putea activa, că este 
ceva de viitor, că noi tot timpul o să dorim să avem o alimentație și să fim 
siguri din acest punct de vedere. Și de asemenea, diriginta mea din liceu 
este cadru didactic aici la Facultatea de Inginerie Alimentară și dumneaei 
mi-a prezentat facultatea și a sunat ca o opțiune frumoasă de viitor.” 
În ceea ce privește provocările întâmpinate în timpul anilor de studiu, 
Maria spune că nimic nu a putut să o oprească. Munca și determinarea 
au fost esențiale pentru a finaliza cu succes ce a început. 
Maria Gontariu- șefă de promoție a Facultății de Inginerie Alimentară 
Suceava 
„Fiecare zi a însemnat o provocare, fiecare curs seminar, proiect, să nu 
mai vorbim aici de sesiuni, examene, proiecte, concursuri, 
absolut tot a fost o provocare și eu mi-am dorit să ies din fiecare 
asemenea provocare învingătoare și atunci a fost un efort pentru fiecare 
lucru făcut.” 
Emoțiile trăite pe parcursul studiilor academice au fost mereu 
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constructive, dar totodată gestionate cu ajutorul profesorului 
îndrumător, care a oferit sprijin constant și îndrumare valoroasă. Maria 
susține că fiecare cadru didactic în parte a avut o rol important în evoluția 
sa. [...] 

 


